



## China M&A Round-Up

### 中国并购简报

On behalf of the US Chinese Services Group, we wish you and your family a happy Lunar New Year! There will be no *China M&A Round-Up* issued on February 24, and delivery will resume on March 3, 2015.

由于农历新年假期，下一期的《中国并购周报》将于3月3日出版。美国德勤中国服务组在此向您和您的家人拜年，祝愿羊年大吉大利，万事吉祥如意，阖家安康美满。

### Issue Highlights (本期要闻)

- [Sunac China buys 49.25% stake in Kaisa Group](#)  
融创23.75亿收购佳兆业上海四项目公司
- [Alibaba to invest \\$590 mln in smartphone maker Meizu](#)  
阿里5.9亿美元入股魅族

Trends to Watch  
Outbound M&A  
Inbound M&A  
Domestic M&A and  
Industry Consolidation  
Dbriefs Webcasts  
China-Related Reports

并购趋势  
中资对外并购  
外资对内并购  
中国国内并购  
中国相关网络广播  
其它中国相关报告

### Trends to Watch (并购趋势)

[Ageing China draws investors to its "hot as Internet" healthcare sector](#), China Daily, 02/11/2015

[投资者涌入中国医疗业](#), 参考消息网, 2015年02月12日

## Outbound M&A from China (中资对外并购)

### Financial Services (全球金融服务行业)

[Alibaba's Ant Financial to take 25% stake in One97](#), Reuters, 02/05/2015

[印度支付公司One97宣布蚂蚁金服收购其25%股权](#), 网易财经, 2015年02月06日

### Energy & Resources (能源与资源行业)

[Chinese companies invest in Turkish electric utilities](#), Invest In Turkey, 02/05/2015

[Heaven-Sent Capital Management GROUP acquire Village Main Reef](#), Reuters, 02/04/2015

[中国机械工程组合营进军土耳其电力业务](#), 新浪财经, 2015年02月05日

[中国硅谷天堂将收购南非上市金矿公司](#), 海外矿投网, 2015年02月06日

### Technology, Media & Telecommunications (科技、传媒与电信行业)

[Anhui Zhongding Sealing Parts' unit to acquire Wegu Holding for \\$108 mln](#), Yahoo News, 02/03/2015

[皖中鼎股份全资子公司收购德国Wegu100%股权](#), 凤凰网, 2015年02月04日

## Inbound M&A into China (外资对内并购)

*No deals were reported for this period.*

## China Domestic M&A and Industry Consolidation (中国国内并购)

### Real Estate (房地产信行业)

[Sunac China buys 49.25% stake in Kaisa Group](#), Reuters, 02/05/2015

[融创23.75亿收购佳兆业上海四项目公司](#), 网易财经, 2015年02月02日

### Technology, Media & Telecommunications (科技、传媒与电信行业)

[China's Alibaba to invest \\$590 mln in smartphone maker Meizu](#), Reuters, 02/08/2015

[Huiyuan Optical to become environmental protection firm](#), 4-traders, 02/02/2015

[China's Vtron Technologies plans to acquire educational firm](#), Reuters, 02/03/2015

[Huiyuan Optical Communications plans to acquire technology & environment firm](#), Reuters, 02/02/2015

[阿里5.9亿美元入股魅族](#), 新浪财经, 2015年02月09日

[四川汇源光通信股份有限公司收购江苏峰业科技环保集团股份有限公司](#), 新浪财经, 2015年02月02日

[广东威创视讯科技股份有限公司收购北京红缨时代教育科技有限公司](#), 新浪财经, 2015年02月04日

[私人投资者许德富购买四川汇源光通信](#), 新浪财经, 2015年02月02日

### **Financial Services (全球金融服务行业)**

[China's Everbright Sec to buy Sun Hung Kai unit stake for \\$529 mln](#), Reuters, 02/02/2015

[光大收购新鸿基金融70%股份](#), 网易财经, 2015年02月03日

### **Healthcare & Life Sciences (医疗卫生与生命科学行业)**

[Hangzhou Tianmushan Pharma plans to raise up to 1.84 bln yuan in private placement of shares](#), Reuters, 02/02/2015

[东海基金等收购杭州天目山药业股份有限公司](#), 新浪财经, 2015年02月05日

### **Public Sector (国营部门)**

[Dongjiang Environmental buys Dongguan sewage treatment project](#), Reuters, 02/05/2015

[东江环保收购污水处理BOT项目](#), 腾讯财经, 2015年02月05日

### **Manufacturing (制造行业)**

[Winsan \(Shanghai\) Industrial gears up in medical information](#), 4-traders, 02/09/2015

[运盛实业拟收购麦迪克斯100%股权](#), 网易财经, 2015年02月09日

### **Consumer Products (消费品行业)**

[Tonghua Grape Wine plans to Acquire 51% of Jiurunyuan](#), 4-traders, 02/03/2015

[通化葡萄酒股份有限公司收购北京九润源电子商务有限公司](#), 新浪财经, 2015年02月03日

## Dbriefs China Issues Webcasts

### (中国相关网络讲座)

#### **From Hollywood to Dalian: Media and Entertainment in a Global Context**

**12 March 2014 | 11:00 AM ET**

Major US and Chinese media and entertainment businesses are showing interest in expanding into each other's markets. But can leading companies in the sector truly achieve their global aspirations while meeting consumer demand across different countries and cultures?

[Register now](#)

## China-Related Reports (其它中国相关报告)

#### **Deloitte Enterprise Risk, Issue 9: Internal Control Upgrade**

This issue of Deloitte Enterprise Risk focuses on the area of internal control, including a retrospect on the development of internal control in Chinese companies in the past 10 years, and sharing from Deloitte's experience in internal control, ERP system and its relation to internal control. (Deloitte China – January 2015)

[Read more](#)

#### **《德勤企业风险》丛书第九辑**

本期《德勤企业风险》重点关注内部控制领域，包括中国企业内控发展十年回顾，和德勤在企业建设内部控制体系及ERP系统与内控关系的经验分享。

[请点击这里下载报告](#)

## Related links (相关链接)

[Subscribe to China M&A Roundup](#)

[China M&A Round-up archive](#)

[Asia Pacific Dbriefs webcast series](#)

[US Chinese Services Group](#)

[Global Chinese Services Group](#)

[订阅中国并购简报](#)

[参阅更多中国并购简报](#)

[亚太地区德勤网络讲座](#)

[美国中国服务组](#)

[全球中国服务组](#)

Included are summaries of, and links to, reports of M&A transactions and related news appearing in the media. Neither the Chinese Services Group of Deloitte LLP, nor any of its affiliates or their related entities, has an opinion on the transactions listed. No guarantees are made as to the accuracy of what is reported in the media. No information herein, implied or explicit, should be perceived as an endorsement, assessment or judgment as to the propriety of the transactions by the Chinese Services Group of Deloitte LLP or any of its affiliates or related entities.

此周报中出现的任何对相关并购新闻的概括或援引（以下统称“资料”），都不能构成德勤华永会计师事务所有限公司及其任何德勤子公司、德勤隶属机构（“德勤各成员所”）提供的建议、见解或推荐意见。德勤不承担该等数据、资料或其所含信息的准确无误。此外，上述资料及854所含信息，受时间或其他相关因素所限，均按原貌提供。在此引用的任何资料，不论明示或暗示，都不能视为德勤华永会计师事务所及其成员所对并购交易的恰当性的认可、评估或判断。您及所有各方需自行承担使用该资料及其152所含信息的风险，并承担使用该数据及其所含信息所导致的全部责任和义务（包括但不限于疏忽行为所致）

[Deloitte.com](#) | [Unsubscribe](#) | [Manage email preferences](#) | [Legal](#) | [Privacy](#)



30 Rockefeller Plaza  
New York, NY 10112-0015  
United States



Official Professional Services Sponsor

Professional Services means audit, tax, consulting and financial advisory services.

#### About Deloitte

Deloitte refers to one or more of Deloitte Touche Tohmatsu Limited, a UK private company limited by guarantee (“DTTL”), its network of member firms, and their related entities. DTTL and each of its member firms are legally separate and independent entities. DTTL (also referred to as “Deloitte Global”) does not provide services to clients. Please see [www.deloitte.com/about](http://www.deloitte.com/about) for a detailed description of DTTL and its member firms. Please see [www.deloitte.com/us/about](http://www.deloitte.com/us/about) for a detailed description of the legal structure of Deloitte LLP and its subsidiaries. Certain services may not be available to attest clients under the rules and regulations of public accounting.

Copyright © 2015 Deloitte Development LLC. All rights reserved.  
36 USC 220506  
Member of Deloitte Touche Tohmatsu Limited